
تلـویــزیــون
روایت های روز های کرونایی 

در »اپیدمی«
مجموعه تلویزیونی »اپیدمی« به تهیه کنندگی 
سعید کمانی با محوریت شیوع کرونا در ایران 
تولید شده است. سعید کمانی گفت: سریال 
اپیدمی در سه فصل ساخته می شود که هر 
فصل ۱۰ قسمت است. هر فصل کارگردان 
جداگانه ای دارد و هرکدام از آنها جوانان مستعدی 
هستند که در جشنواره ها جایزه گرفتند. فصل 
اول را سیدسجاد حسینی، فصل دوم محمد 
صادق بکتاشیان و فصل سوم را محمد علیزاده 
کارگردانی می کند. کمانی بیان کرد: قصه سریال 
اپیدمی به زندگی کادردرمان برمی گردد. در 
این سریال قصه کریم سواری یکی از مدافعان 
سلامت روایت می شود، قرار بود این نقش را علی 
سلیمانی بازی کند، بیشتر صحبت ها را انجام 
دادیم، تست گریم انجام داد اما متاسفانه درگیر 
بیماری کرونا شد و این هنرمند دوست داشتنی را 
از دست دادیم. وی افزود: برای جایگزین این نقش 
اصغر نقی زاده انتخاب شد. علاوه بر قصه کریم 
سواری ما در سریال اپیدمی قصه دکتر جهان 
با بازی مهدی فخیم زاده، قصه آفاق با بازی فریبا 
متخصص و قصه فرمانده پایگاه سلامت با بازی 
قصابیان را در سریال روایت کردیم. تهیه کننده 
سریال »دخترگمشده« عنوان کرد: در فصل 
دوم بازیگران جدیدی اضافه می شوند و قصه 
زندگی آنها روایت خواهد شد. وی درباره حضور 
مهدی فخیم زاده در این سریال بیان داشت: آقای 
فخیم زاده فیلمنامه را خواند و قصه را دوست 
داشت چراکه تاکنون نقش دکتر بازی نکرده بود 
و علاقه مند بود این نقش را تجربه کند. نکته هایی 
داشتند که قرار شد اصلاح کنیم تا در سریال 
حضور پیدا کنند. وی گفت: ما در سکانس هایی 
باید حضور مردم در روز هایی ابتدایی کرونا را 
روایت کنیم. به همین خاطر بیش از ۱۰ هزار 
هنرور در۳۰ قسمت سریال اپیدمی حضور دارند. 
این تهیه کننده توضیح داد: هدف ما نشان دادن 
فعالیت کادردرمان در روز های ابتدایی شیوع 
کروناست، با شرایط سختی که وجود داشت 
در بیمارستان صحرایی حاشیه شهر حضور پیدا 
کردند تا اپیدمی کرونا ادامه پیدا نکند. کمانی 
خاطرنشان کرد: تصویربرداری فصل اول سریال 
به پایان رسیده و در مرحله تدوین و صداگذاری 
هستم. این روز ها فصل دوم در حال تصویربرداری 
است. عوامل این سریال عبارتنداز: نویسندگان: 
امیر محمدعبدی، مهدی فنایان، سیدسجاد 
حسینی، تدوین: حسن صدخسروی، مدیر 
تصویربرداری: فرهاد محمودی، مدیرصدابرداری: 
احمد اردلان، طراح صحنه و لباس: محمدجعفر 
شاهی، مدیرتولید: عباس دقاقی، طراح گریم: ثمر 

برازنده، طراح لباس: نیاز حمیدی.

رضا علوی از اجرای نمایش »چلچراغ« 
نوشته محمود استادمحمد در تماشاخانه 
محراب خبر داد. رضا علوی بازیگر و 
کارگردان تئاتر گفت: قرار است آذر و دی 
نمایش »چلچراغ« به قلم زنده یاد محمود 
استادمحمد را در تالار محراب به صحنه 
ببرم. نمایش کاملا وفادارانه به متن اجرا 
می رود و مضمونی درباره تعطیلی یکی از 
سالن های تئاتر قدیمی لاله زار دارد. وی 
ادامه داد: با اینکه این نمایشنامه در دهه 
۸۰ به نگارش درآمده است اما نسبت 
نزدیکی به حال و روز این روزهای تئاتر 
و شرایطی که هنرمندان تئاتر در طول ۲ 

سال گذشته تجربه کرده اند، دارد. 

اجرای نمایش 
»چلچراغ«  استادمحمد

سیلوستر. نقاشی  آثار  نمایشگاه 
استالونه که به تازگی در آلمان افتتاح 
شده است جامع ترین نمایش از تمام آثار 
هنری بازیگر و کارگردان هالیوودی است 
که از ۶ دهه پیش شروع به نقاشی کرد. 
سیلوستر.استالونه بازیگر و کارگردان 
هالیوودی جمعه بزرگ ترین نمایشگاه 
بازنگری آثار هنری اش را در آلمان افتتاح 
کرد و گفت »شاید باید نقاش می شدم، 
مسلما استرسش کمتر بود.« ستاره 
»راکی« و »رمبو« به هاگن در غرب آلمان 
رفت تا نمایشگاه »سیلوستر استالونه: 
جادوی بودن« را در یک موزه افتتاح 
کند. این نمایشگاه تا روز بیستم فوریه باز 
خواهد بود و شامل تعدادی از آثار هنری 

او در گذشته می شود. 

 »استالونه« 
نمایشگاه هنری زد

سیـــنما
بازبینیفیلمهایفجرتا۵دیماه

۲۰ فیلم واجد شرایط آیین نامه نبودند
مشاور رئیس سازمان سینمایی گفت: در مجموع آثار رسیده 
به دبیرخانه چهلمین جشنواره فیلم فجر، ۲۰ فیلم مغایر با 
آیین نامه و مقررات بود و ۷۴ فیلم برای ارزیابی هیات انتخاب، 
در نظر گرفته شد. یزدان عشیری ادامه داد: در این دوره ۹۴ فیلم 
متقاضی داشتیم که دبیرخانه جشنواره پس از بررسی فرم های 
متقاضی و انطباق آنها با آیین نامه ها و شیوه نامه ها به ۷۴ فیلم 
رسیدند که فکر می کنم طی روزهای آتی، اسامی این فیلم ها 
قابل اطلاع رسانی باشد. وی افزود: هیات انتخاب جشنواره هم 
که اسامی اعضای به طوررسمی اعلام شده رسما آغاز به کار کرده  
است و فکر می کنم که تا پنجم دی ماه با روند برنامه ریزی هایی 
که صورت گرفته، بازبینی ۷۴ فیلم متقاضی هم اتفاق بیفتد تا 
ما بتوانیم خروجی فیلم های راه یافته به بخش مسابقه  جشنواره 
را داشته باشیم. عشیری گفت: بعضی فیلم ها به دلیل انطباق 
نداشتن با شیوه نامه و فراخوان جشنوار ه واجد شرایط نبودند. 
به عنوان مثال سال تولیدشان قبل از سال ۹۹ و ۱۴۰۰ بود 
که شامل فراخوان نمی شد. یا فیلم هایی بودند که شاید در 
دوره هایی از جشنواره متقاضی بودند و دوباره ثبت نام کردند. 
فیلم هایی داشتیم که مراحل صدور پروانه ساخت را طی نکرده 
بودند و... در مجموع از آثار رسیده، ۲۰ فیلم مغایر با آیین نامه و 
مقررات بود و ۷۴ فیلم برای ارزیابی هیأت انتخاب، در نظر گرفته 
شد. وی ادامه داد: هیات انتخاب این دوره  جشنواره متشکل 
از آقایان بهروز افخمی، دکتر مجید شاه حسینی، اسماعیل 
بنی اردلان، حسین زندباف، اسفندیار شهیدی، محمدحسین 
نیرومند و سرکار خانم پوران درخشنده است که فکر می کنم 
نسبت به  چند دوره  گذشته  جشنواره فیلم فجر، غیردولتی ترین 
و جامع ترین اعضا را در این دوره از جشنواره شاهدیم. ترکیبی 
از چهره های دانشگاهی، گفتمانی، نخبگانی و اساتیدی که در 
حوزه  مباحث نظری و فلسفی و زیبایی شناسی هنر و سینما 
دخیل هستند تا صاحبان تخصص و فیلمسازان صاحبنامی که 
حضور دارند. عشیری گفت: خوشبختانه جشنواره روند خود 
را سپری می کند و ما پیش نشست هایی را طراحی کرده ایم 
که در آستانه جشنواره فیلم فجر با میزبانی موزه سینما برگزار 
می شود. در این پیش نشست ها هم پیرامون اولویت های حوزه  
سینما و ضرورت ها، بحث های اقتصاد و مباحث معیشتی 
سینما، بحث های تحلیلی و نظری و آسیب شناسی سینما در 
ژانرهای مختلف، توسط صاحبنظران و کارشناسان به صورت 
دورهمی و میزگردی طراحی شده است.وی افزود: امیدواریم 
که این دست نشست ها کمک کنند که ما در گام دوم سینما و 
درواقع بعد از چهار دهه حرکت بر یک مدار مشخص، وارد افق 
جدیدتری شویم که این قطعا می تواند از برآیند دیدگاه ها و نقطه 
نظرات اساتید اتفاق بیفتد. سینمای ما نیاز به تحول و بازسازی 
انقلابی دارد. چه بخواهیم و چه نخواهیم باتوجه به وضعیت و 
روندی که سینمای ایران طی می کند و حتی به لحاظ ظرفیت 
مخاطب پذیری و همینطور مباحث دیدگاهی و موضوعی، 

سینمای ما نیازمند یک انقلاب محتوایی است.
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بازیگر فیلم »دل شکسته« گفت: یک نفر عکسی 
را از فرامرز صدیقی منتشر کرده که وضعیتش 
خراب است، با من هم همین کار را کردند، این 
حرکات به هیچ وجه حمایت نیست، بلکه باعث 
حواشی بیشتر می شود. رضا رویگری افزود: 
واقعیت امر وضعیت من تغییر چندانی نکرده 
است، شاید گاهی حالم خوب و گاهی بد باشم 
اما دیگر باید با این وضعیت کنار آمد زیرا با درمان 

مکرر می توان تا جایی امید داشت و نباید انتظار 
زیادی را پیش روی خود گذاشت.  وی در همین 
راستا ادامه داد: البته امید من به خداست، همچنان 
فیزیوتراپی و درمان را انجام می دهم، در کل 
وضعیت جسمی ثابتی دارم ولی آنچه بیش از 
آن گاها آزارم می دهد اوضاع روحی من است. 
بازیگر فیلم سینمایی »اجاره نشین ها« در همین 
رابطه افزود: قبل از کرونا وضعیت پیشنهادات 

به من کم بود، شاید همه فکر می کردند که کلا 
از کار افتاده ام، شاید نتوانم برخی حرکات را 
انجام دهم اما هنوز هم قدرت بازیگری دارم و 
درست نیست که فراموش شوم. وی دوران کرونا را 
کابوس وار خواند و ادامه داد: دوران کرونا همچون 
یک کابوس گذشت، از سویی کاهش تولیدات 
سینما و تلویزیون و به تبع آن کاهش پیشنهادات 
و از سویی در خانه ماندن و هر روز رعایت کردن 
انسان را دیوانه می کند. رویگری در همین رابطه 
تاکید کرد: البته اگر از انصاف نگذریم در این 
مدت دو سال کرونا تماس های زیادی داشتم، 
دوستان یاد می کردند و هوای مرا داشتند اما 
وقتی می دانستم که کلا وضعیت کار برای همه 
خراب است نمی توانستم از آنها انتظاری داشته 
باشم. وی با اشاره به پیشنهاد بازی در سریال 
جزیره افزود: پیش تر هم اشاره کردم که برای 
بازی در این سریال پیشنهاد داشتم، از آن زمان 
تا امروز هنوز هیچ تماسی با من گرفته نشده و به 
گمانم از همکاری با من پیشمان شده اند. بازیگر 
فیلم »دل شکسته« با اشاره به آخرین فعالیت 
سینمایی خود اضافه کرد: به زودی جلوی دوربین 
فیلم سینمایی »شادوران« خواهم رفت، اثری 
به کارگردانی حسین نمازی که برای حضور در 
جشنواره فیلم فجر آماده می شود. خوشحالم که 
باردیگر در این جشنواره حضور دارم زیرا جشنواره 
فیلم فجر همواره برای هنرمندان حس و حال 
خوبی دارد. رویگری با اشاره به وضعیت هنرمندان 
پیشکسوت خاطرنشان کرد: یک نفر عکسی را از 
فرامرز صدیقی منتشر کرده که وضعیتش  خراب 
است، با من هم همین کار را کردند، این حرکات 
به هیچ وجه حمایت نیست، بلکه باعث حواشی 
بیشتر می شود، اگر به فکر هنرمندان پیشکسوت 
هستید به آنها کار بدهید، ما نیازمند ترحم و کمک 
مالی نیستیم، شما کار بدهید تا خودمان بتوانیم 

هزینه های زندگی را تامین کنیم. 

صدابردار فیلم سینمایی »جنگ جهانی سوم« 
به کارگردانی هومن سیدی از ادامه تصویربرداری 
این پروژه در شمال خبر داد. مهران ملکوتی 
صدابردار و صداگذار سینما و تلویزیون که این 
روزها به عنوان صدابردار در پروژه سینمایی »جنگ 
جهانی سوم« حضور دارد، گفت: این روزها مشغول 
صدابرداری جدیدترین پروژه سینمایی هومن 
سیدی با نام »جنگ جهانی سوم« هستم و تا امروز 
بخش هایی از این فیلم جلوی دوربین رفته است. 

وی بیان کرد: این فیلم نسبت به دیگر پروژه های 
سینمایی و سریالی که هومن سیدی تا امروز 
جلوی دوربین برده، بسیار متفاوت است و فکر 
می کنم این کارگردان در »جنگ جهانی سوم« 
به یک بلوغ بسیار خوبی رسیده است. ملکوتی 
ادامه داد: این پروژه در حال حاضر در شمال در 
حال فیلمبرداری است. من پیش از این در پروژه 
شبکه نمایش خانگی »خاتون« به کارگردانی تینا 
پاکروان همکاری داشتم که با پایان این سریال، به 

گروه »جنگ جهانی سوم« ملحق شده ام. ملکوتی 
در پایان گفت: خوشبختانه با افزایش تولید سریال 
در پلتفرم ها، بسیاری از عوامل سینمایی مشغول 
به کار هستند و این مساله باعث خوشحالی است. 
البته همین افزایش تولید در پلتفرم ها، مشکلاتی 
را برای تولیدات سینمایی به همراه داشته است، 
به گونه ای که برخی از فیلمسازان برای پیداکردن 
عوامل کمی در تنگنا بودند. فیلم سینمایی »جنگ 
جهانی سوم« جدیدترین پروژه سینمایی هومن 
سیدی به شمار می رود که تهیه کنندگی آن را نیز 
برعهده دارد. در این پروژه بازیگرانی چون محسن 
تنابنده، ندا جبرئیلی، مهسا حجازی، نوید نصرتی، 

لطف ا... سیفی و حاتم مشمولی حضور دارند.

مهرانملکوتیمطرحکرد

مصائب پلتفرم ها برای سینما

گــزارش
اروپا در موج اعتراضات علیه 

محدودیت های کرونایی
همزمان با شدت گرفتن موج سویه جدید 
کرونا موسوم به اومیکرون، اعتراضات علیه 
محدودیت ها و قرنطینه کرونایی در بسیاری 
از نقاط اروپا از جمله انگلیس، اتریش و هلند 
افزایش یافته است. سازمان بهداشت جهانی 
اعلام کرده که با وجود شیوع سویه جدید 
کرونا و مشاهده آن در ۳۸ کشور اما کسی از 
ابتلا به این سویه جدید جان خود را از دست 
نداده است. با این حال، مقام های جهانی 
اقدامات بیشتری را از جمله وضع جریمه های 
نقدی برای ترغیب مردم به واکسیناسیون 
در نظر گرفته اند. اما این اقدامات باعث شده 
تا بسیاری از مردم در سراسر اروپا دست به 
اعتراض بزنند؛ در اتریش افرادی که واکسینه 
نشدند و قوانین کرونایی را نقض می کنند که 
تا ۱۱ دسامبر سالجاری میلادی تمدید شده، 
باید جریمه ای تا ۵۰۰ یورو بپردازند. هر فردی 
هم که از چک آپ های واکسینه تبعیت نکند، 
تا ۱۴۵۰ یورو جریمه می شود. معترضان 
در وین پلاکاردهایی در دست داشتند که 
رویشان »خودم تصمیم می گیرم« و... نوشته 
شده بود. حدود ۱۲۰۰ مامورپلیس برای 
رسیدگی به اعتراضات در وین حضور داشتند. 
پلیس گفته افرادی که از ماسک استفاده 
نکرده جریمه می شوند. اتریش با جمعیتی 
۸.۹ میلیون نفری، ۱.۲ میلیون مورد ابتلای 
به کرونا دارد و بیش از ۱۲ هزار مورد مرگ 
ناشی از ابتلای به این ویروس از زمان آغاز 
پاندمی در سال گذشته میلادی گزارش شده 
است. اتریش هم که شاهد بالارفتن هر روزه 
تعدا مبتلایان به کروناست همین ماه گذشته 
میلادی نخستین کشوری در غرب اروپا شد 
که قرنطینه را بار دیگر به جریان انداخت 
و گفت که واکسیناسیون از فوریه ۲۰۲۲ 
اجباری است. در اوترخت هلند نیز چند 
هزار نفر در اعتراض به محدودیت های جدید 
کرونایی که همین چند روز پیش وضع شده،  
تجمع کردند. معترضان در خیابان های این 
شهر دست به راهپیمایی زده و شعار آزادی 
بهداشتی همین الان! سر دادند و پرچم های 
هلند را به دست گرفتند. بسیاری از معترضان 
در هلند می گویند این فشارهای زیاد برای 
اعمال محدودیت های جدید کرونایی از سوی 
دولت برای آن است که اگر مردم می خواهند 
در فعالیت های عمومی و اجتماعی حضور 

یابند، باید واکسینه شوند. 

روی خط پاستور 
آرمانملی:رئیس جمهور با تبیین 
شرایط کشور در زمانی که دولت را تحویل 
گرفت از مهار کرونا به عنوان مهمترین 
اولویت دولت در آغاز به کار نام برد و گفت: 
امروز خدا را شاکریم آمار ابتلا و فوت هر دو 
کاهش جدی پیدا کرده است . وی در پاسخ 
به این پرسش که چه نمره ای به دولت پس 
از گذشت صد روز می دهد، اظهار کرد: نمره 
را باید مردم عزیز بدهند. قضاوت و داوری 
آنها در این باره منصفانه و عادلانه است.اهم 
اظهارات آیت ا... سید ابراهیم رئیسی از این 

قرار است: 
 مهم تر از هر چیز  امید و اعتماد مردم 
بود که آسیب دیده بود و از وظایف مهم دولت 
این بود که آن را بازآفرینی کند. از مهمترین 
مسائل، جان مردم است و دولت باید بتواند 
مردم را در مشکلات معیشتی همراهی کند 
و با مردم نسبت به گره گشایی ها گام بردارد. 
یادم نمی رود روز تنفیذ حکم رئیس جمهوری 
مسائل اولویت دار را اعلام کردم که کرونا و 
ضرورت واکسیناسیون کرونا مهمترین آن 
بود. در آن زمان روزی ۷۰۰ خانواده ایرانی 
داغدار می شدند و این برای ما و مردم غصه 
شده بود که چرا کار جدی تر از این انجام 
نمی شود. پاسخی که آن روزها می شنیدم 
این بود تخصیص ارز به دلیل مشکلات ارزی 
امکان ندارد یا کشورها به دلیل شرایط 
تحریمی به ما واکسن نمی دهند. از ۳۰ 
میلیون واکسن شاید ۵ میلیون هم وارد نشده 
بود و امروز خدا را شاکریم آمار ابتلا و فوت هر 
دو کاهش جدی پیدا کرده است و باید در 
این رابطه از مساعدت مردم و کادر بهداشتی 
و درمانی قدردان باشیم که در صدمین روز 
دولت اعلام می کنم بیش از ۱۰۰ میلیون دز 
واکسن وارد شده است و برخی الان درحال 

تزریق دز سوم واکسن هستند.
 بازهم باید اقداماتی برای صیانت از 
جان مردم انجام دهیم، به مردم توصیه 
می کنم حالا شرایط برای بازگشایی مدارس 
و دانشگاه ها و کسب و کارها فراهم شد و ۱۰۰ 
هزار کسب و کار تعطیل شده دوباره شروع به 
فعالیت کرده اند، ممکن است موج دیگری در 
پیش داشته باشیم پس مردم مراعات کنند. 
از این جهت خوشحالیم فضای کسب و کار 
دوباره دارد رونق می گیرد و به رغم مشکلات 
در کشورهای اطراف، بسیاری از شهرهای 
ما جز چند شهر در وضعیت خوبی قرار دارد 
که این هم دارد دنبال می شود.  دولت در 
واکسیناسیون عمومی عملکرد قابل تقدیری 
از مردم داشته است. از مردم ممنونیم که 
خوب همکاری کردند. آن روز مردم دنبال 

واکسن می گشتند امروز ما به دنبال مردم 
برای تزریق واکسن هستیم. مساله تامین 
ارز را آقای مخبر پیگیری کرد و معاون اول 
رئیس جمهوری قرارگاه و ستاد جدید تشکیل 
داد. وزارت امور خارجه هم پیگیر تماس 
با کشورهای مختلف شد و غیر از تماس 
شخصی، از آقایان خواستم همه کارهای خود 
را معطوف به پیگیری و تامین واکسن کنند. 
تهیه واکسن اولویت نخست دولت شد. بنده، 
معاون اول، وزیر خارجه، و سفرای ما فعال 

عمل کردند و واکسن آمد.
 مرگ یک نفر هم برای ما زیاد است و 
نباید به این شرایط قانع باشیم. بازهم تاکید 
می کنم که باید پیگیری بیشتری انجام شود. 
کمیسیونی در حوزه معاونت اول همچنان 
فعال است. خود ما هم که هر هفته جلسه 
داریم و مسائل را دنبال می کنیم تا از این 
شرایط عبور کنیم. قرار است طرح جامعی 
تدوین شود، گفت: به جوانان و مردم وعده 
می دهم که در اولین جلسه شورای انقلاب 
فرهنگی نسبت به به کارگیری پزشکان 
متخصص تصمیم گیری شود و خودم به این 
موضوع ورود کردم. باید فاصله را با مردم کم 
کنیم. به همه دولتمردان توصیه کردم که با 
مردم ارتباط بگیرید و حرف و درد دل مردم 
را بشنوید. در کنار مردم باشید که اگر کسی 
مشکلی داشته باشد ممکن است صدایش 
بلندتر شود اشکالی ندارد. دولت در این جهت 
برای ارتباط با مردم است. دولت ما دولت 
مردمی است. این برای ما یک افتخار است که 
باید ارتباط با مردم را همواره افزایش دهیم. 

سخن مردم و مشکلات آنها را بشنویم.
 قبل از این که به استان ها سفر کنیم، 
شود.  می  بررسی  استان  وضعیت  ابتدا 
مشکلات استان از زبان نمایندگان و امام 
جمعه، اساتید و مردم شنیده می شود. 
استاندار حرف ها را می زند و مطالب جمع 
بندی می شود و  نیازهای با اولویت مورد 
بررسی قرار می گیرد و در واقع اعتبارات 
پیش بینی می شود و دستگاه های مربوطه 
با بانک ها جلسه می گذارند که چقدر امکان 

تامین اعتبارات است.
 اولین ناظر مردم هستند که کارها انجام 
شود، دوم استاندار به عنوان عالی ترین مقام 
دولت در استان و سوم در معاونت اجرائی 

ریاست جمهوری یک بخشی برای پیگیری 
مصوبات سفر است. مردم بدانند که مصوبات 
سفر اجرائی شده است. امیدوارم که در 
روزهای آتی بتوانیم به استان های دیگر سر 

بزنیم و مسائل اولویت دار استان ها را پیگیری 
کنیم. ما در استانها پروژه جدید آغاز نمی 
کنیم. آنقدر پروژه نیمه تمام در کشور داریم 
و می توان گفت برای ده ها سال پروژه نیمه 
تمام در کشور وجود دارد.من جایی نمی روم 
کلنگ جدید بزنم همین کلنگ هایی که زده 

شده باید پیگیری شود.
 ما سفر به استانها را ادامه می دهیم و 
رابطه  مان را با مردم بیشتر خواهیم کرد چرا 
که برکات زیادی در ارتباط با مردم وجود 
دارد. به همه دولتمردان در سراسر کشور، 
استانداران و فرمانداران، بخشداران و مدیران 
ادارات می گویم که در ارتباط با مردم برکاتی 
نهفته است که هرگز این ارتباط با نشستن در 
اتاق دربسته و در پشت میز کاری اتفاق نمی 
افتد. یکی از دغدغه های اولویت دار دولت، 
بعد از جان مردم را مساله نان و معیشت مردم 
است.  در شرایطی که دولت را شروع کردیم 
اقتضا می کرد اقداماتی در این بخش انجام 
شود. ذخایر کالاهای اساسی نگران کننده 
بود و باید رفع نگرانی می شد. امروز تامین 
کالاهای اساسی به حد قابل قبولی رسیده 
که نگرانی نداریم و در حوزه گندم هم مشکلی 
نیست و نگرانی از این جهت وجود ندارد.  
دولت نسبت به خلق پول، افزایش نقدینگی و 

هر اقدام تورم زا به جد حساس است.
 دولت هر ماه علاوه بر هزینه های خود، 
ماهیانه به طور متوسط ۱۰ هزار میلیارد 
تومان فاکتورهای از قبل خرج شده ر ا باید 
پرداخت کند،این فاکتورها همان سر رسید 
اوراق است و تاکید شد کخ از بانک مرکزی 
قرض نگیریم. اگر استقراض از بانک مرکزی 
داشتیمپ مردم در چند ماه در سفره خود 
آن را حس می کردند. قرار شد از این به بعد 
نسبت به خلق پول، افزایش نقدینگی و هر 
اقدام تورم زا به جد حساس باشیم و در بودجه 
۱۴۰۱ هم تلاش شد ساختارهای بودجه 
طوری تنظیم شود که ضد تورم باشد. گزارش 
مراکز آمار در این مدت حاکی از کنترل شدن 
تورم است، این موضوع باید ادامه یابد تا 

گرانی کنترل شود.

شاهد  متاسفانه  کالاها  توزیع  در   
صف هایی بودیم که با کرامت مردم همخوانی 
نداشت. امروز توزیع با استفاده از خدمات و 
کسب و کار نوین هوشمند انجام می شود و 
این کار در برخی استان ها شروع شده است. 
دولت نسبت به ثبات اقتصادی و کنترل 
قیمت ها موفق بود و این اقدامات هر روز انجام 
می شود. معاون اول مسئول ستاد تنظیم بازار 
است و در ستاد اقتصادی دولت هم مسئولان 
بحث می کنند تا کالای مورد نیاز مردم به 
سهولت به دستشان برسد و مردم نگرانی در 
این جهت نداشته باشند. اقدام بعدی ثبات 
اقتصادی برای مردم، خریدار، فروشنده و 
تولید کننده است که این اتفاق افتاد چون 
بازار باید برای مردم قابل پیش بینی باشد 
و برای خرید و فروش و اقدام کنند. به دنبال 
تحقق این موضوع هستیم و این کاملا دست 

یافتنی است.
 باید به داشته های کشور توجه کنیم 
و بدانیم برای تامین بودجه نیاز به راههای 
مختلفی است. باید از درآمد به درستی 
استفاده شود. فرار مالیاتی امروز همه را 
رنج می دهد. افرادی هستند که در آمد 
سرشاری دارند و از مالیات فرار می کنند. 
دولت باید زمین و امکانات را  به کار بگیرد. در 
قانون آمده مازاد آنچه در اختیار دولت است 
واگذار وتبدیل به پول شود و به مصرف برسد. 
امکاناتی امروز وجود دارد که به آن توجه 
نشده است دولت باید نسبت به همه آنها 
توجه کند. با این کار می توانیم کشور را بدون 
اینکه اقدامات دولت آثار تورمی داشته باشد 
اداره کنیم.  یکی از موضوعاتی که دنبالش 
بودیم و هستیم و از مجلس هم خواستیم 
مصوباتی نداشته باشد یا به حداقل برساند، 
مساله هزینه های جدید برای دولت است. 
ما با کسری جدی بودجه مواجهیم و باید تا 
آخر سال این موضوع را حل کنیم . درآمدها 
را باید افزایش و هزینه ها را کاهش دهیم.  راه 
انجام این کار کمک دولت و مجلس است تا به 
سمت افزایش درآمد و کاهش هزینه برویم. 

دولت پرخرج نباید داشته باشیم.
 لایحه بودجه هم در این راستا است که 
بر محور عدالت باشد و توزیع امکانات براساس 
عدالت انجام شود. آمایش سرزمینی ملاک 
است. ممکن است کسی نسبت به آمایش 
سرزمینی ابهامی داشته باشد. مشکلی نیست 
اما باید ملاکی داشته باشیم که این ملاک 
آمایش سرزمین است. برخی بخش ها در 
کشور غیر برخوردار یا کم برخوردار است و  
باید عدالتی در توزیع ایجاد کنیم تا به رضایت 

همگانی بینجامد.

رئیسجمهوردرگفتوگویتلویزیونیبامردم:

خودرارئیسجمهورهمهمردممیدانم
دنبالخنثیسازیورفعتحریمهاهستیم مردمرادرتصمیماتاقتصادیغافلگیرنمیکنیم 

درحملهسایبریاعتمادمردمتوطئهراخنثیکرد     باکسریجدیبودجهمواجهیم  
مصممبهبازگشتاعتمادبهمردمهستیم   بایدفاصلهبامردمراکمکنیم 

اولویتماارتباطفعالباجهانوبهویژههمسایگان    درمسالهآبحقبامردماست 

رضارویگری:

دورانکرونامثلکابوسگذشت

  روزی مردم دنبال واکسن بودند اما امروز دولت دنبال مردم است تا  
واکسن بزنند

  قضاوت و داوری مردم عادلانه است و آنها باید به عملکرد ۱۰۰ روز دولت 
نمره بدهند.

  اولویت اول دولت جان مردم است و وظیفه ما بازآفرینی امید و اعتماد 
آنها است.

  مردم به شرایطی که دولت را گرفتیم آگاه هستند
  بیش از ۱۰۰میلیون واکسن تزریق شده است

  چند روز دیگر برای رفع مشکل کمبود پزشک متخصص در کشور تصمیم می گیریم
  الان اما بدون استقراض از بانک مرکزی دارد پرداخت می شود

  ماهانه ۱۰ هزار میلیارتومان از فاکتورهای دولت قبل را پرداخت می کنیم
  در اوائل دولت، ذخایر کالاهای اساسی نگران کننده بود

  تورم کنترل شده و رو به کاهش است
  باید دست ها و روابط ناسالم را قطع کنیم.

  تلاش می کنیم ارز ۴۲۰۰ تومانی را به جای دلالان به مردم بدهیم.
  مردم باید بدانند مصوبات هر سفر اجرایی می شود

  پروژه جدید در استان ها را کلنگ نمی زنیم
  اگر کسی از مردم در مقابل مسئولان صدایش بالا رفت اشکالی ندارد؛ 

باید فاصله ما با مردم کم شود.
  در کنار آن موضوع رفع تحریم را با قوت دنبال می  کنیم اما به هیچ  عنوان 

بودجه ۱۴۰۱ و اقتصاد کشور را به مذاکره گره نم ی زنیم.


